



HMCS CHIPPAWA

BADGE

Description

Azure an anchor upon two tomahawks in saltire Argent and over all at the fesse point a garb Or.

Significance

The anchor and blue background refer to the sea. The tomahawks suggest the Chippawa Tribe, and the wheat sheaf refers to the great wheat area which this division serves. *Chippawa* was named after HMS *Chippawa*, one of Commander Robert H. Barclay's ships on Lake Erie in 1812-13.

MOTTO

SERVICE

COLOURS

Azure Blue and White

BATTLE HONOURS

None

LINEAGE

First of Name

Shore establishment.
Naval Reserve Division, Winnipeg, Manitoba.
Commissioned as a tender to HMCS *Naden* 1 November 1941.¹
Recommissioned as an independent shore establishment 1 September 1942.²

NCSM CHIPPAWA

INSIGNE

Description

D'azur, une ancre sur deux tomahawks en sautoir argent, et sur le tout, un point fascé, une gerbe d'or.

Signification

L'ancre et le fond bleu représentent la mer. Les tomahawks symbolisent la tribu des Chippawa et la gerbe de blé représente de la région agricole. Le *Chippawa* tient son nom d'un des bateaux du commander Robert H. Barclay sur le lac Érié, en 1812-13.

DEVISE

SERVICE

COULEURS

Bleu azur et blanc

HONNEURS DE BATAILLE

Aucun

LIGNÉE

Premier du nom

Établissement côtier.
Division de la Réserve navale, Winnipeg, Manitoba.
Mis en service comme un transbordeur du NCSM *Naden* le 1^{er} novembre 1941.¹
Remis en service comme établissement côtier indépendant le 1^{er} septembre 1942.²

1. CNO/ONC 1666/41

2. CNO/ONC 2245/42